

2009–10 BSP#2 Group Time Discussion

L – Low, M – Medium, and H – High, indicate the difficulty of a question. Group leaders should select questions that are challenging to their groups but not so difficult that their group members cannot answer.

(A) **“He Opened to Us the Scriptures” – Questions for scriptural reading and discussion**
(Time available: 10 minutes. Do at least 2 questions.) 祂給我們講解了聖經為讀經及共同討論的問題(用十分鐘時間，至少討論2個問題)

1. [H] What was Moses doing when God appeared to him? And what does this tell us about Moses and his qualifications for the job that lay ahead?
當天主向梅瑟顯現時，梅瑟正在做什麼？這件事告訴我們梅瑟是個怎樣的人？又告訴我們他有什麼資格做他將要做的工作？
2. [L] When Moses came near the burning bush, God called him by name (Ex.3:4). He then went on to reveal His own name to Moses. What does this suggest about the kind of relationship that God called Moses into?
當梅瑟走近那被火焚燒的荊棘時，天主以他的名字呼喚了他（出三4），然後再向他披露了祂自己的名字。這件事暗示了天主要和梅瑟建立的會是一種怎樣的關係？
3. [M] Names played an important role in ancient religions. It was believed that if you possessed the name of a god, you had access to the powers of that god. What powers did Moses receive after he was given God’s name?
名字在古代宗教佔有重要的地位，古人相信如果能得知神明的名字，便能取得神明的能力。那麼，得知了天主的名字後，梅瑟得到了那一些能力？

(B) **“Did Not Our Hearts Burn?” – Question for meditation, prayer, and application.**
(Suggested time: 15 minutes) “我們的心不是火熱的嗎？“為默想、祈禱、實踐”的題目(建議用十五分鐘)

When Moses receives his initial calling from the Lord, his first reaction is hesitation. He responds by saying that he is not a good speaker and will not be able to live up to the demands. Have you ever received God’s calling? How did you respond? How might Moses’ story change the way you respond the next time?
起初，當天主呼召梅瑟時，他最初的反應是猶疑，回應說他不是個有口才的人，會力不勝任。天主又有沒有呼召過你？你當時怎樣回應？當天主再次呼召你時，梅瑟的這段經歷會不會怎樣改變你的回應？